
Sprawozdanie z działalności Rady Osiedla Żelechowa
                               za 2011 r. (od 20 czerwca 2011 r.).

Po raz pierwszy w VI kadencji R. O. Żelechowa radni osiedlowi mają zaszczyt stanąć
przed Państwem, mieszkańcami osiedla Żelechowa i zdać sprawozdanie ze swej działalności
w 2011 r., a właściwie od 20 czerwca 2011 r., kiedy to odbyło się pierwsze zebranie nowo
wybranej R.O. Żelechowa.

     Wiosną 2011 r. szósty raz mieszkańcy Żelechowej wybrali 15 członków Rady Osiedla. Po
ukonstytuowaniu się na początku czerwca 2011 r. pracujemy w następującym składzie:
zarząd -
 przewodnicząca R. O. – Alina Sukiennicka;
 wiceprzewodniczący R. O. – Jan Sikora;
 wiceprzewodniczący R. O. – Franciszek Nowosielecki;
 sekretarz R. O. – Katarzyna Rogaczewska;
 skarbnik R. O. – Maria Braun;

członkowie -
Grażyna Dudzińska, Maria Jasińska, Patryk Jaskulski, Beata Machowska, Grażyna Pawlik,
Jolanta Sikora-Pogorzelska, Henryk Tolak, Danuta Wardyn, Wiesław Wojciechowski
i Mieczysław Zmitrowicz. 
      Mandat rady osiedla jest funkcją społeczną, tylko przewodnicząca otrzymuje dietę
w kwocie 280,87 zł miesięcznie. 

      Podstawowym zadaniem R. O. Żelechowa jest reprezentowanie interesów mieszkańców
naszej dzielnicy.
      Zebrania członków R. O. odbywają się co 3 – 4 tygodnie, a zebrania Zarządu według
potrzeb. Podczas posiedzeń podejmowane są decyzje, wnioski i uchwały. W celu utrzymania
stałej łączności z mieszkańcami członkowie Rady pełnią dyżury w każdy wtorek, w godz.
17.30 – 18.30 w siedzibie Rady Osiedla przy ul. Ostrowskiej 3/1.

Do najistotniejszych spraw, którymi zajmuje się Rada, należą m.in.:
 opiniowanie licznych pism i wniosków (głównie dotyczących dzierżawy i sprzedaży

gruntów) z uprzednim rozeznaniem celowości pozytywnego lub negatywnego
załatwienia tych spraw;

 występowanie do wydziałów Urzędu Miasta Szczecin i innych organów oraz jednostek
pomocniczych U. M. z różnymi wnioskami w celu zaspokojenia potrzeb mieszkańców
naszego osiedla, dotyczących np.: usunięcia dzikich wysypisk śmieci, naprawy
chodników, ustawienia wiat na przystankach, koszenia trawy, itp.;

 szczegółowe omawianie spraw, z jakimi zgłaszają się nasi mieszkańcy;
 organizowanie i współorganizowanie (wspólnie z instytucjami, organizacjami
      i szkołami działającymi na naszym osiedlu) licznych imprez kulturalno–sportowych,

np.: konkursów; zawodów sportowych; festynów rodzinnych; spotkań dla emerytów,   
        rencistów i osób samotnych; wyjść do kina; wakacyjnych wycieczek dla dzieci
czy wyjazdów na grzyby.

      Najwięcej opinii Rada Osiedla wydaje w sprawie dzierżawy i sprzedaży gruntów, 
inwestycji czy zagospodarowania przestrzennego terenów. Czasami zgłaszają się do nas osoby
potrzebujące pomocy finansowej, ale my, jako rada osiedla, nie jesteśmy statutowo
upoważnieni do udzielania bezpośredniej pomocy finansowej. Jednak nie możemy pogodzić



się z trudną, a często wręcz tragiczną, sytuacją materialną wielu mieszkańców naszego
osiedla, dlatego organizujemy spotkania świąteczne dla emerytów, rencistów i osób
samotnych czy imprezy mikołajkowe dla dzieci. 
     W ubiegłym roku 24 lipca zorganizowaliśmy (wspólnie z Parafią pw. Św. Krzysztofa)
XIII Festyn Krzysztofiański; 8 października – wyjazd na grzyby; 6 grudnia wręczyliśmy
słodycze mikołajkowe wszystkim uczniom Szkoły Podstawowej nr 42, Gimnazjum nr 43 
oraz przedszkolakom z Przedszkola Publicznego nr 77 (ponad 1000 obdarowanych dzieci
i młodzieży); 19 grudnia odbyło się dla prawie 100 osób Spotkanie Wigilijne dla emerytów,
rencistów i osób samotnych (w Szkole Podstawowej nr 18 przy ul. Komuny Paryskiej). 

     W tym roku również miało miejsce już kilka imprez:
- 3 kwietnia 2012 r. – Spotkanie Wielkanocne dla emerytów, rencistów i osób samotnych;
- 26 maja 2012 r. - Wielki Żelechowski Wiosenny Festyn Rodzinny (przy współorganizacji
z Zachodniopomorskim Centrum Edukacyjnym), z atrakcyjnymi nagrodami i nagrodą główną
– biletem na EURO 2012 (mecz Polska – Rosja);
- 1 czerwca 2012 r. – Dzień Dziecka – współorganizowany z Zespołem Szkół nr 5 – dla
dzieci i młodzieży z naszego osiedla – uczniów naszych szkół.
     W okresie letnim planujemy zorganizowanie wycieczki dla dzieci (niewyjeżdżających na
wakacje) do Bałtyckiego Parku Dinozaurów we Wrzosowie (połączonej z wycieczką nad
morze); a we wrześniu wielki festyn na pożegnanie lata na terenie Domu Kombatanta przy ul.
Kruczej.

     Na wielu naszych ulicach (na nasz wniosek) przeprowadzane zostały i obecnie są
prowadzane przez pracowników zatrudnionych przez Urząd Miasta prace porządkowe. 
W ramach tych prac interwencyjnych usunięto ogromne ilości gruzu, śmieci i innych
odpadów. Niestety, niektórzy nasi mieszkańcy ciągle zaśmiecają nasze osiedle, tworząc wciąż
nowe wysypiska śmieci. Na pewno można by było tego uniknąć, gdyby na ulicach zostały
rozmieszczone kontenery na odpady wielogabarytowe finansowane przez Urząd Miasta.

     Każdego roku przekazujemy powtarzające się od lat oraz nowe wnioski inwestycyjne do
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego i do budżetu miasta, zgłaszane do nas przez
mieszkańców, niestety, jak do tej pory, nie znajdują one uznania naszych władz miejskich.
Może są za drobne? Ale dla nas nawet te najdrobniejsze są bardzo istotne. Obejmują one 
m. in. następujące zadania:
- utworzenie zwykłej linii autobusowej od ul. Robotniczej/Studziennej do centrum miasta lub
do ul. Kołłątaja, ewentualnie zmiana trasy autobusu linii 69;
- zainstalowanie sygnalizacji świetlnej (czasowego przełącznika) na skrzyżowaniu ulic
Hoża/Obotrycka (przy ZCE i Zespole Szkół nr 5);
- uporządkowanie terenu po byłym cmentarzu niemieckim (uprzątnięcie płyt nagrobkowych,
odnowienie pomnika, ogrodzenie i oświetlenie terenu);
- dalsze porządkowanie terenu Parku Brodowskiego przy ul. Słowiczej (umocnienie skarpy,
zasypanie dołów, budowa miejsc postojowych);
- przejęcie przez ZUK do eksploatacji placu zabaw przy ul. Studziennej/Żelaznej;
- modernizacja Stawów Bliźniaczych przy ul. Studziennej – oraz stawów przy ul.
Kormoranów;
- oświetlenie parku przy ul. Hożej 1;
- budowa nawierzchni ulic: Ostrowska – Bogumińska (wzdłuż byłego cmentarza) oraz
Wendeńska;



- naprawa i modernizacja nawierzchni ulic: Hoża, Łączna, Działkowa, Gęsia, Kresowa,
Bociania, Zięby, Żurawia, Axentowicza, Liściasta, Piaskowa, Żabia, Roentgena,
Wycieczkowa, Krańcowa, Warnawska, Piańska;
- budowa parkingu u zbiegu ulic Gęsia/Zbyszka z Bogdańca (na potrzeby kibiców pobliskiego
stadionu);
- budowa zatoki autobusowej na przystanku przy ul. Studziennej;
- budowa ścieżek rowerowych na terenie osiedla;
- naprawa chodników na ul.: Sokoła, Roentgena, Kormoranów (od nr 1 do nr 35), Obotrycka,
Krucza, Hoża (od Zespołu Szkół nr 5 do ul. Wendeńskiej), Żabia;
- budowa mini boiska sportowego przy ul. Grzymińskiej 17;
- uporządkowanie terenu przy ul. Gościsława;
- modernizacja mini boiska przy ul. Axentowicza (na obrzeżach Parku Brodowskiego);
- wykonanie pasów na jezdni ul. Oliwkowa/Obotrycka;
- zmiana układu parkingów na ul. Żelaznej (prostopadle do osi jezdni);
- ustawienie wiat – końcowy przystanek na ul. Studziennej, ul. Hoża/Żelazna, ul.
Krucza/Kormoranów;
- zabudowa (zamknięcie) śmietnika przy ul. Żabiej.

     Powyższe wnioski zgłosiliśmy również do projektu budżetu Miasta Szczecin na 2013 r.
Czy chociaż niektóre z nich znajdą uznanie w oczach naszych Radnych Rady Miasta Szczecin
i urzędników miejskich? Mamy taką cichą nadzieję, bo współpraca z niektórymi naszymi
Radnymi Rady Miasta (przede wszystkim z Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej)
i pracownikami różnych instytucji (np.: policja, straż miejska, Zarząd Dróg i Transportu
Miejskiego, Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta) jest
coraz lepsza.

     Tak oto w ogólnym zarysie przedstawia się działalność R. O. Żelechowa w pierwszym
roku jej funkcjonowania. Robimy wszystko, co w naszej mocy, by sprostać zadaniom, jakich
się podjęliśmy. Czy zrobiliśmy dużo, czy mało – osądzicie Państwo sami. Przed nami jeszcze
3 lata działalności. Jesteśmy już trochę bogatsi w nabyte doświadczenie, które na pewno
będziemy starali się wykorzystać w przyszłości. 

    W imieniu własnym i całej Rady dziękuję wszystkim za okazane nam zaufanie i życzę
Państwu (mieszkańcom naszej dzielnicy) oraz przybyłym gościom i naszym sojusznikom
pomyślności i zadowolenia z dalszej z nami współpracy.

Szczecin, 21 czerwca 2012 r.                                   Przewodnicząca R. O. - Alina Sukiennicka


